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Protokół Nr X/15 

z nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy 

w dniu 7 października 2015 r. 

 

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego Gminy Łobżenica, przy  

ul. Sikorskiego 7 w Łobżenicy. 

 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Sprawy organizacyjne. 

 Otwarcie sesji. 

 Quorum. 

2. Porządek obrad. 

3. Sprawozdanie Burmistrza z realizacji zadań Gminy Łobżenica. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany uchwały Nr VIII/77/15 Rady Miejskiej  

w Łobżenicy z dnia 30 czerwca 2015 roku w sprawie „Udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Pilskiemu”.  

5. Podjęcie uchwały w sprawie: Udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pilskiemu.  

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Łobżenica na lata 2015-2024.  

7. Interpelacje, zapytania, wnioski i oświadczenia radnych. 

8. Wolne głosy i wnioski. 

9. Zakończenie obrad sesji. 

 

Ad. 1 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja o godzinie 11:00 otworzył  

X nadzwyczajną sesję Rady Miejskiej w Łobżenicy. 

Po powitaniu radnych i gości oświadczył, że zgodnie z listą obecności aktualnie  

w posiedzeniu uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego  

15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał.  

Lista obecności radnych stanowi załącznik numer 1 do protokołu.  

 

Poza tym w sesji uczestniczyli: Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś, Zastępca Burmistrza 

Łobżenicy Józef Lewandowski, Skarbnik Gminy Łobżenica Danuta Dubicka oraz 

przedstawiciele prasy lokalnej.     
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Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik numer 2 do protokołu. 

 

Ad. 2 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Przypomniał, iż wraz z zaproszeniami i materiałami przesłano radnym porządek obrad  

X nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy.  

Poinformował, że w dniu wczorajszym odbyło się posiedzenie Komisji Budżetu i Rozwoju 

Gospodarczego, na którym pan Burmistrz zaproponował, aby na dzisiejszej sesji rozpatrzyć 

dwa dodatkowe projekty uchwał: 

- w sprawie: zmiany uchwały Nr VIII/77/15 Rady Miejskiej w Łobżenicy z dnia 30 czerwca 

2015 roku w sprawie „Udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pilskiemu”, 

- w sprawie: Udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pilskiemu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy złożył wniosek o poszerzenie porządku obrad  

i poddał go pod głosowanie. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, wprowadziła do 

porządku obrad następujące punkty: 

- podjęcie uchwały w sprawie: zmiany uchwały Nr VIII/77/15 Rady Miejskiej  

w Łobżenicy z dnia 30 czerwca 2015 roku w sprawie „Udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Pilskiemu” - punkt czwarty,  

- podjęcie uchwały w sprawie: Udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pilskiemu - 

punkt piąty.  

  

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poddał pod głosowanie zmieniony porządek obrad. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła zmieniony 

porządek obrad. 

 

Wniosek Burmistrza Łobżenicy o zwołanie sesji Rady Miejskiej oraz propozycja 

wprowadzenia do porządku obrad dodatkowych punktów stanowią załączniki numer 3 i 4 do 

protokołu. 
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Ad. 3 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poprosił Burmistrza Łobżenicy pana Piotra Łososia o złożenie sprawozdania z realizacji 

zadań Gminy w okresie międzysesyjnym.  

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Podziękował panu Przewodniczącemu za pozytywne rozpatrzenie wniosku o zwołanie sesji 

Rady Miejskiej.  

Poinformował, że w dniu 25 września 2015 r. została podpisana umowa notarialna związana 

ze sprzedażą działki nr 60 w Kościerzynie Małym. Oznajmił, że w dniu 5 października br. 

Gmina Łobżenica nieodpłatnie przejęła od Agencji Nieruchomości Rolnych Oddział 

Terenowy w Poznaniu hydrofornię w Józefinowie - działka nr 141/9 położona w obrębie 

Topola. 

Pan Burmistrz powiedział, że została podpisana umowa z Zakładem Usług Komunalnych 

Juliusz, Roman Pilarski s.c. z Nakła nad Notecią na realizację przebudowy nawierzchni drogi 

gminnej w Fanianowie. Poinformował, że najtańszą ofertę na przebudowę drogi dojazdowej 

do gruntów rolnych w miejscowości Dźwierszno Wielkie złożyła firma „ZULIT” PPHU 

Roman Jopek z Witrogoszczy-Osada 248 232,04 zł.  

Oznajmił, że budowę chodnika na ul. Targowej realizuje firma „Skorbud” z Łobżenicy. Koszt 

inwestycji to 65 190 zł. Powiedział, że zostały wykonane i odebrane prace związane  

z przebudową dróg gminnych o łącznej długości 1,98 km. Wykonawcą przebudowy dróg była 

firma pana Romana Jopka z Witrogoszczy-Osada. 

Następnie Burmistrz Łobżenicy poinformował, że trwa realizacja projektów w Kunowie  

i Witrogoszczy-Osadzie, które uzyskały dofinansowanie w ramach konkursu ogłoszonego 

przez Urząd Marszałkowski w Poznaniu. Oznajmił, że rozpoczęły się nasadzenia drzew  

i krzewów w parku miejskim. Gmina uzyskała na ten cel wsparcie finansowe  

z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska w wysokości 25 000 zł. 

Pan Burmistrz poinformował o utworzeniu przejścia dla pieszych przy stadionie im. Alojzego 

Graja. Ponadto zagospodarowany zostanie teren wokół boiska.  

Powiedział, że pan Czesław Stefaniak wykonał remont pokrycia dachowego budynku  

w Kościerzynie Małym, a firma „Global” Patryka Zielińskiego z Szamocina dokonała 

utwardzenia terenu przed świetlicą wiejską w Chlebnie. Obydwa przedsięwzięcia kosztowały 

odpowiednio 3 600 zł oraz 5 000 zł.  
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Burmistrz Łobżenicy oznajmił, że zostanie wykonany remont dachu świetlicy w Dźwiersznie 

Małym oraz ocieplenie ściany świetlicy w Kruszkach. 

Następnie poinformował, że w dniu 18 września br. odbył się turniej tenisa ziemnego na 

stadionie im. Alojzego Graja. Powiedział, że uczestniczył w zebraniach wiejskich  

w Trzeboniu, Szczerbinie, Dźwiersznie Małym, Kościerzynie Małym, Pieśnie, Witrogoszczy-

Osadzie i Wiktorówku.  

Pan Burmistrz oznajmił, że w dniu 26 września br. w Dziegciarni odbyło się spotkanie 

podsumowujące dożynki gminne, a w dniu 4 października br. święto pieczonego ziemniaka  

w Dźwiersznie Małym. Wyraził zadowolenie z organizacji tej imprezy. 

Burmistrz Łobżenicy podziękował również radnemu Markowi Czerczakowi za 

zaangażowanie w zmianę organizacji ruchu drogowego na terenie miasta. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Otworzył dyskusję w sprawie sprawozdania pana Burmistrza z działalności międzysesyjnej. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Zapytał, na jakim etapie są prace związane ze zmianą organizacji ruchu drogowego.  

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Powiedział, że część zmian w organizacji ruchu drogowego wprowadzonych w Łobżenicy 

dwa lata temu nie przyczyniła się do poprawy bezpieczeństwa i jest krytykowana przez 

społeczeństwo, np. odwrócenie ruchu pojazdów na ul. Batorego. Poinformował, że 

przygotowywana jest nowa koncepcja organizacji ruchu drogowego. Zostanie ona 

przedyskutowana z radnymi.  

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Stwierdził, że przy zmianie organizacji ruchu drogowego należy mieć na uwadze 

bezpieczeństwo oraz płynność poruszania się pojazdów. 

 



 5 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Marek Czerczak 

Opowiedział się za zwiększeniem liczby miejsc parkingowych na terenie Łobżenicy. 

Poinformował, że powstał nieformalny zespół do opracowania propozycji zmian  

w organizacji ruchu drogowego.  

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Stwierdził, że przy tworzeniu nowej organizacji ruchu należy kierować się racjonalizmem. 

Dodał, że mieszkańcy powinni przestrzegać przepisów drogowych. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Wiesław Bodetko 

Oznajmił, że część pojazdów na terenie Łobżenicy stoi przez większość dnia w jednym 

miejscu. Zaproponował wprowadzenie parkomatów. Dodał, że ceny za postój pojazdów nie 

powinny być wysokie. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Powiedział, że „ulice nie są do garażowania”. Zasugerował wprowadzenie strefy parkowania. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Stwierdził, że osoby przyjezdne mają problem ze znalezieniem miejsca do zaparkowania na 

terenie Łobżenicy. Dodał, że zmiany w organizacji ruchu drogowego powinny iść w kierunku 

wyznaczenia większej liczby parkingów.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku innych uwag poddał pod głosowanie sprawozdanie Burmistrza Łobżenicy  

z działalności międzysesyjnej. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła sprawozdanie  

Burmistrza Łobżenicy z działalności międzysesyjnej. 
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Ad. 4 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poprosił panią Skarbnik o omówienie projektu uchwały w sprawie: zmiany uchwały  

Nr VIII/77/15 Rady Miejskiej w Łobżenicy z dnia 30 czerwca 2015 roku w sprawie 

„Udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pilskiemu”. 

 

Skarbnik Gminy Łobżenica Danuta Dubicka 

Przypomniała, że w czerwcu 2015 r. została podjęta uchwała o udzieleniu pomocy finansowej 

Powiatowi Pilskiemu w wysokości 150 000 zł na realizację wspólnego zadania pod nazwą 

„Przebudowa drogi powiatowej nr 1038 P - przebudowa chodnika i dobudowa ścieżki 

rowerowej”. Powiedziała, że inwestycja ta została zrealizowana. Jej całkowity koszt był 

niższy od planowanego. Kwota dofinansowania przebudowy chodnika zmniejszyła się do  

93 785,19 zł. 

Następnie pani Skarbnik poinformowała, że w związku z oszczędnościami powstała 

koncepcja realizacji nowego przedsięwzięcia pod nazwą „Remont ul. Złotowskiej  

w Łobżenicy”. Inwestycja byłaby finansowana w 50% ze środków Powiatu Pilskiego oraz  

w 50% z pieniędzy pochodzących z budżetu Gminy Łobżenica.  

Pani Skarbnik powiedziała, że Gmina w 2015 r. na remont ul. Złotowskiej przeznaczyłaby 

kwotę 56 214,81 zł, a w 2016 r. kwotę 43 785, 19 zł. Dodała, że w związku z nowym 

przedsięwzięciem zaszłaby konieczność dokonania zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Łobżenica na lata 2015-2024. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego dokonała analizy 

proponowanych zmian. Dodał, że zostały one pozytywnie zaopiniowane. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku uwag odczytał treść projektu uchwały w sprawie: zmiany uchwały  

Nr VIII/77/15 Rady Miejskiej w Łobżenicy z dnia 30 czerwca 2015 roku w sprawie 

„Udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pilskiemu”. Następnie poddał go pod głosowanie. 
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Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr X/88/15 w sprawie: zmiany uchwały Nr VIII/77/15 Rady Miejskiej w Łobżenicy  

z dnia 30 czerwca 2015 roku w sprawie „Udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Pilskiemu”. 

Uchwała stanowi załącznik numer 5 do protokołu. 

 

Ad. 5 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos odnośnie projektu uchwały w sprawie: 

Udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pilskiemu. 

 

Wobec braku uwag odczytał treść projektu uchwały i poddał go pod głosowanie. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr X/89/15 w sprawie w sprawie: Udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pilskiemu, 

która stanowi załącznik numer 6 do protokołu. 

 

Ad. 6 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poprosił panią Skarbnik o omówienie projektu uchwały w sprawie: zmiany „Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Łobżenica na lata 2015-2024”. 

 

Skarbnik Gminy Łobżenica Danuta Dubicka 

Przedstawiła propozycje zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy: 

a) zwiększenie w 2015 r. środków na realizację przedsięwzięcia pn. „Chodnik na ul. Targowej 

w Łobżenicy” o kwotę 30 000 zł, 

b) zwiększenie w 2016 r. planu wydatków majątkowych na przebudowę drogi dojazdowej do 

gruntów rolnych w obrębie Dźwierszno Wielkie o kwotę 100 000 zł - pani Skarbnik 

poinformowała, że w budżecie Gminy na 2015 rok na przebudowę drogi zaplanowano kwotę 

nieco powyżej 166 000 zł. Po ogłoszeniu przetargu na realizację inwestycji okazało się, że 

najniższa złożona oferta opiewa na kwotę 248 232 zł. 
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c) zmniejszenie w 2015 r. planu wydatków majątkowych na realizację przedsięwzięcia pn. 

„Przebudowa drogi powiatowej nr 1038P - przebudowa chodnika i dobudowa ścieżki 

rowerowej” o kwotę 56 214,81 zł, 

d) zwiększenie planu wydatków majątkowych na nowe przedsięwzięcie pn. „Remont  

ul. Złotowskiej w Łobżenicy” o kwotę 56 214,81 zł w 2015 r. oraz o kwotę 43 785,19 zł  

w 2016 r., 

e) zmniejszenie planu wydatków budżetowych dotyczących odsetek od kredytów o kwotę  

70 000 zł. 

Pani Skarbnik dodała, że po dokonanych zmianach planowane dochody budżetu Gminy  

w 2015 r. wyniosą 30 807 782,60 zł, a planowane wydatki budżetowe 29 896 919,17 zł. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Otworzył dyskusję odnośnie projektu uchwały w sprawie: zmiany „Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Łobżenica na lata 2015-2024”. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Aleksander Tadych 

Zapytał o długość odcinka drogi z Dźwierszna Wielkiego w kierunku Górowatek, który 

zostanie przebudowany. 

 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy Józef Lewandowski 

Odpowiedział, że 1,4 km. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Aleksander Tadych 

Stwierdził, że przy drodze mieszka mała liczba osób. 

 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy Józef Lewandowski 

Poinformował, że Gmina złożyła wniosek o dofinansowanie przebudowy drogi w ramach 

Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych i otrzymała na ten cel 150 000 zł. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Powiedział: „To była decyzja podjęta przez poprzedniego Burmistrza”. 
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Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Andrzej Borowy 

Oznajmił, że przy drodze z Dźwierszna Wielkiego w kierunku Górowatek mieszka mało 

osób. Pomimo tego droga ta jest dość ruchliwa, ponieważ stanowi część trasy prowadzącej do 

Sypniewa. Ponadto Górowatki należą do parafii w Dźwiersznie Wielkim. Radny Andrzej 

Borowy opowiedział się za przebudową drogi. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Wiesław Bodetko 

Stwierdził, że remont drogi z Dźwierszna Wielkiego w kierunku Górowatek jest konieczny. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Zapytał o kwestię nadzoru nad przebudową omawianej drogi oraz nad budową chodnika na 

ul. Targowej w Łobżenicy. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego szczegółowo przeanalizowała 

propozycje zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy. Opowiedział się za 

przebudową całego odcinka drogi z Dźwierszna Wielkiego w kierunku Górowatek, który 

został ujęty we wniosku o dofinansowanie w ramach Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych. 

W przypadku modernizacji krótszego odcinka drogi Gmina może stracić część 

dofinansowania. 

Następnie radny Edward Starszak stwierdził, że przyjęcie zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej spowoduje konieczność zabezpieczenia w budżecie Gminy na 2016 rok środków 

na remont ul. Złotowskiej w Łobżenicy oraz na przebudowę drogi z Dźwierszna Wielkiego  

w kierunku Górowatek. Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego uznała jednak, że są to 

uzasadnione wydatki.  

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Marek Czerczak 

Zapytał o przyczynę zwiększenia o 30 000 zł wydatków związanych z budową chodnika na  

ul. Targowej w Łobżenicy. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Powiedział, że poprzedni Burmistrz zapisał w projekcie budżetu Gminy na 2015 rok środki 

finansowe na budowę chodnika bez dokładnego oszacowania kosztów tej inwestycji. 
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Stwierdził, że w przypadku przebudowy drogi z Dźwierszna Wielkiego w kierunku 

Górowatek odbierane będą poszczególne etapy prac. Dodał, że zadanie to musi zostać 

wykonane zgodnie ze specyfikacją istotnych warunków zamówienia. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego pozytywnie zaopiniowała 

zwiększenie kosztów budowy chodnika na ul. Targowej. Powiedział, że do Urzędu 

Miejskiego wpłynęły trzy oferty na realizację budowy chodnika. Została wybrana oferta 

najkorzystniejsza. Dodał, że wzdłuż odcinka chodnika wykonany zostanie mur oporowy. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Stwierdził, że każda inwestycja musi zostać dobrze wykonana. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Odczytał treść projektu uchwały w sprawie: zmiany „Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Łobżenica na lata 2015-2024” i poddał go pod głosowanie. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr X/90/15 w sprawie w sprawie: zmiany „Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Łobżenica na lata 2015-2024”, która stanowi załącznik numer 7 do protokołu. 

 

Ad. 7 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Polityki Społecznej Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Mariusz Wiśniewski 

Poprosił pana Burmistrza o zarezerwowanie w okresie zimowym dwóch godzin tygodniowo 

w hali sportowej na potrzeby szkółki tenisa. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Wiesław Bodetko 

Wyraził niezadowolenie z polityki rządu w zakresie udzielania pomocy rolnikom 

poszkodowanym przez suszę. Dodał, że prawdopodobnie niewielka część rolników otrzyma 

odszkodowania. 
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Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Edmund Szcześniak 

Zapytał, jakie działania zostały podjęte w celu realizacji wniosku dotyczącego zakazu 

używania armatek hukowych do odstraszania ptaków. Ponowił również wniosek  

o zamontowanie lampy na placu zabaw w Liszkowie. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy Rafał Tomala 

Wnioskował o naprawę dachu świetlicy w Dębnie.  

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Zwrócił uwagę na potrzebę budowy dróg na terenach wiejskich. Oznajmił, że w ramach 

Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych można uzyskać wsparcie w wysokości 

do 3 mln zł na realizację jednego zadania. Dofinansowanie nie może przekroczyć 50% 

kosztów inwestycji.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego zapytał, czy budowa drogi  

w Kościerzynie Małym kwalifikuje się do uzyskania wsparcia finansowego w ramach 

Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych.  

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Powiedział, że zostaną podjęte działania w celu zabezpieczenia dwóch godzin tygodniowo  

w hali sportowej na potrzeby szkółki tenisa. Poinformował, że z terenu Gminy Łobżenica do 

Urzędu Miejskiego złożono 487 wniosków o oszacowanie strat powstałych w wyniku suszy. 

Oznajmił, że w 65 gospodarstwach rolnych zanotowano obniżenie przychodu o ponad 30%. 

Powierzchnia gruntów rolnych, na których zanotowano straty w wyniku suszy, to  

9 306,94 ha.  

Następnie pan Burmistrz zaproponował, aby tematem używania armatek hukowych w celu 

odstraszania ptaków zajęła się Komisja Rolnictwa i Infrastruktury Komunalnej. Powiedział, 

że powinny zostać wypracowane rozwiązania minimalizujące skutki stosowania tych 

urządzeń. Zasugerował określenie godzin, w których mogą być one używane. Dodał, że nie 

można wprowadzić zakazu stosowania armatek hukowych. 

Burmistrz Łobżenicy oznajmił, że prowadzone są rozmowy z firmą Enea w sprawie lampy na 

placu zabaw w Liszkowie. Dostrzegł potrzebę naprawy dachu świetlicy w Dębnie. 

Poinformował, że upłynął już okres gwarancji związanej z remontem tego obiektu.  

Pan Burmistrz powiedział, że jako radny często zgłaszał uwagi co do realizacji remontu 
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świetlicy w Dębnie. Stwierdził, że pilną sprawą jest również naprawa dachu budynku 

socjalnego w Witrogoszczy. 

Następnie Burmistrz Łobżenicy poinformował, że wniosek o dofinansowanie budowy drogi  

w Kościerzynie Małym ze środków Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych jest 

w trakcie przygotowywania. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Przypomniał, że Komisja Rewizyjna dokonała przeglądu świetlic wiejskich i wypracowała 

pewne wnioski. Powiedział: „z ich realizacją to różnie tutaj bywa”. Stwierdził, że istnieje 

możliwość sprawdzenia, czy wykonawca użył do remontów świetlic właściwych materiałów 

oraz czy zastosował prawidłową technologię. Poprosił pana Burmistrza o zainteresowanie się 

tą kwestią. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Oznajmił, że w dokumentacji przetargowej zostały określone parametry materiałów. 

Stwierdził, że obecne władze Gminy nie ponoszą odpowiedzialności za stan, w jakim 

znajdują się świetlice wiejskie. Powiedział: „Przejęliśmy to. W moim odczuciu nie ma 

możliwości wyegzekwowania, jeżeli minęła gwarancja i rękojmia. Trzeba to po prostu 

naprawić”.  

Pan Burmistrz poinformował, że podejmowane są działania w celu usunięcia usterek  

w świetlicach wiejskich. Jeżeli istniała możliwość dokonania napraw w ramach gwarancji, 

zostało to wyegzekwowane.  

Burmistrz Łobżenicy stwierdził, że „nie da się w jednym roku poprawić wszystkich świetlic, 

które były przez lata remontowane”. Dodał, że prace w świetlicach wiejskich pochłaniają 

duże środki finansowe. 

 

Ad. 8 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Andrzej Borowy 

Poinformował, że w wyniku obniżenia poziomu wód gruntowych doszło do wyschnięcia 

studni w gospodarstwie państwa Chechło w Dźwiersznie Wielkim. Poprosił pana Burmistrza 

o udzielenie pomocy poszkodowanym rolnikom.  

Stwierdził, że wszystkie świetlice wiejskie powinny mieć opiekunów. Oznajmił, że ważną 

kwestią jest zagospodarowanie wolnego czasu dzieci i młodzieży.  
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Powiedział, że pomoc ze strony rządu dla rolników poszkodowanych przez suszę jest 

niewystarczająca. Stwierdził, że każdy rolnik, który poniósł straty, powinien otrzymać 

wsparcie.  

Opowiedział się przeciwko karom finansowym za przekroczenie kwot mlecznych. 

Skrytykował pracę związków oraz izb rolniczych. Według radnego praca w rolnictwie nie jest 

łatwym zajęciem. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Stwierdził, że sprawy w rolnictwie są powiązane z polityką. Powiedział, że duża liczba 

związków nie pozwala na skuteczne działanie dla dobra rolników. Izbom rolniczym muszą 

przewodzić osoby, które będą zaangażowane w rozwiązywanie problemów z zakresu 

rolnictwa. Według radnego przy szacowaniu szkód powstałych w wyniku suszy nie powinny 

być brane dochody z tytułu produkcji zwierzęcej. Dodał, że skutki suszy będą odczuwane 

również w 2016 r. 

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy poinformował, że w okresie 

międzysesyjnym radny Ryszard Biniak ponowił wniosek o przeprowadzenie przez Komisję 

Rewizyjną kontroli w zakresie prawidłowości wykonania sieci kanalizacji sanitarnej  

w Kościerzynie Małym i Szczerbinie. Oznajmił, że Komisja Rewizyjna zwróciła się również 

z prośbą do pana Burmistrza o udostępnienie dokumentów związanych z budową kanalizacji  

i zmianą na stanowisku inżyniera kontraktu.  

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy powiedział, że kwestia przeprowadzenia 

kontroli przez Komisję Rewizyjną będzie przedmiotem dyskusji podczas najbliższych 

posiedzeń Komisji Rady. Ostateczna decyzja zostanie podjęta na sesji pod koniec 

października 2015 r. 

 

Kopie wniosków radnego Ryszarda Biniaka oraz Komisji Rewizyjnej stanowią załączniki 

numer 8 i 9 do protokołu. 

 

Pani Lucyna Kirschenstein 

Przypomniała, że radny Andrzej Mojsiewicz poruszał sprawę świetlic wiejskich już dwa lata 

temu. Stwierdził wówczas, że większość remontowanych świetlic posiada usterki.  

Zapytała, dlaczego kwestia wykonania niezbędnych poprawek w świetlicach wiejskich 

poruszana jest dopiero po upływie okresów gwarancyjnych. 
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Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Powiedział, że uwagi radnych dotyczące wykonania remontów świetlic wiejskich  

zgłaszane w poprzedniej kadencji Rady Miejskiej nie przynosiły żadnych efektów.  

 

Pani Lucyna Kirschenstein 

Zapytała, czy nie można pociągnąć do odpowiedzialności poprzednich władz Gminy. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Oświadczył: „No wiecie, że się różne rzeczy dzieją. Nie jesteśmy bierni. Pewne działania, 

które zależą od nas, zostały zrealizowane. A teraz czekamy, co zrobią z kolei organy, które są 

do tego uprawnione”. Pan Burmistrz dodał, że chciałby zająć się realizacją budżetu Gminy,  

a nie naprawianiem tego, co zostało w przeszłości źle wykonane. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Polityki Społecznej Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Mariusz Wiśniewski 

Powiedział, że sołtysi mogliby uzgodnić z dyrektorami szkół, aby nauczyciele w ramach tzw. 

„godzin karcianych” prowadzili zajęcia dodatkowe dla dzieci w świetlicach wiejskich. 

 

Pan Marcin Pikulik 

Zapytał, czy zostanie zakupiony nowy ciągnik na potrzeby Urzędu Miejskiego oraz nowy 

pojazd dla straży pożarnej. Poinformował, że w rowie w okolicach Piesna zalegają odpady. 

Dostrzegł potrzebę naprawy barierki drogowej w pobliżu Górki Klasztornej. Zwrócił uwagę 

na pojazdy przekraczające prędkość na terenie Łobżenicy.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Oznajmił, że w budżecie Gminy na 2015 rok nie został ujęty zakup nowego ciągnika. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Poinformował, że kwestia naprawy barierki drogowej w pobliżu Górki Klasztornej została 

zgłoszona do pana dyrektora Tomczyka. Powiedział, że jednostka Ochotniczej Straży 

Pożarnej w Łobżenicy otrzyma nowy pojazd. Dodał, że w budżecie Gminy brakuje środków 

na zakup nowego ciągnika na potrzeby Urzędu Miejskiego. 
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Zastępca Burmistrza Łobżenicy Józef Lewandowski 

Poinformował, że w dniu 20 października 2015 r. w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego 

odbędzie się seminarium oświatowe poświęcone monitorowaniu Strategii Rozwoju Oświaty 

w Gminie Łobżenica na lata 2012-2020. Seminarium rozpocznie się o godzinie 10:00. 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy zaprosił wszystkich radnych do udziału w powyższym 

wydarzeniu.  

Następnie powiedział, że na najbliższej sesji Rady Miejskiej będzie rozpatrywana informacja 

o stanie realizacji zadań oświatowych. Stwierdził, że działania podjęte w 2015 r. w dziedzinie 

oświaty przyniosły pozytywny skutek. Poinformował, że trwają rozmowy w sprawie 

utworzenia orkiestry dętej przy łobżenickim gimnazjum, pod kierownictwem pana Dariusza 

Sobieralskiego.  

Następnie Zastępca Burmistrza Łobżenicy oznajmił, że propozycja radnego Mariusza 

Wiśniewskiego zostanie przeanalizowana. Dodał, że projekt mający na celu zwiększenie 

liczby miejsc w przedszkolu oraz oddziałach przedszkolnych jest sprawdzany pod kątem 

merytorycznym w Urzędzie Marszałkowskim. 

 

Pan Marcin Pikulik 

Dostrzegł potrzebę odnowienia elewacji budynku dawnej biblioteki publicznej przy  

ul. Sikorskiego w Łobżenicy. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Powiedział, że w budżecie Gminy brakuje środków na realizację powyższego 

przedsięwzięcia. 

 

Ad. 9 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Antoni Kapeja o godzinie 12:40 zakończył obrady X nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej  

w Łobżenicy. 

 

 

Protokołował:        Przewodniczył: 

(-) Łukasz Sobieszczyk      (-) Antoni Kapeja 

 


